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22 Haziran’dan önce ihraç 
bağlantısı yapılan buğday, arpa ve 
undan fon alınmayacak. Bu tarihte 
bağlantı yapanlar arpa ihraç edecek.

Bir süre önce ihracatı serbest 
olan biralık arpanın yasaklanması, 
bağlantı ve yüklemelerini yapmış 
olan arpa ihracatçılarını güç 
durumda bıraktı. 

Arpa ihracatçılarına 
bir hak daha tanındı

3’TE

20 milyon işsiz var
Resmi kayıtlara göre ülkemizde 

8 milyon işsiz bulunduğunu, 
gayri resmi kayıtlara göre de işsiz 
sayısının 20 milyonu bulduğunu 
belirten Genel İş Bölge Başkanı 
Nihat Bencan, işsiz sayısının kayıt 
dışı ekonomiye neden olduğunu 
söyledi. Bencan, “Sokakta mendil 
satan insanları işi var diye 
değerlendiremeyiz” dedi.

4’TE

İşsizlik, yoksulluk ve açlığın 
artmasına rağmen toz 
pembe tablo çiziliyor

4’TE

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu 

köşede yer almaya devam ede-
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

21 Ekim 2015 tarihli yazısıdır.

Kanada’da Pazar günü genel seçimler 
yapıldı.

Anketler, Muhafazakar Parti CPC’nin, 
Liberaller (LPC) ve Yeni Demokratik Parti 
(NDP) ile eşit oy oranına sahip olduğunu 
tahmin etmişlerdi.

Ülkede 2006 yılından bu yana 
Muhafazakar Parti (CPC) lideri Stephen 
Harper’ın başbakanlığındaki hükümet iş 
başında bulunuyordu.

 Kesintilerle de olsa 1968 – 1984 yılları 
arasında Kanada’nın kaderine başbakan 
olarak yön veren Justin Trudeau’nun 43 
yaşındaki oğlu Justin Trudeau Liberaller’e 
liderlik ediyor. 

Kanada’daki seçim 
sonuçları çok ilginç! 

2’DE

Arpa ihracatı yasaklanmıştı

Türkiye İstatistik Kurumu Ekim ayı trafiğe kayıtlı araç sayılarını açıkladı. Ekim 
ayında trafiğe kaydı yapılan 184 bin 767 araç ile birlikte ülke genelinde araç sayısı 
28 milyon 365 bin 819 olurken, Gaziantep’te trafiğe kayıtlı araç sayısı 650 339 oldu 

Ekim’de trafiğe 5 binden 
fazla araç daha katıldı

Türkiye’nin 
en büyük 
metropol kentleri 
arasında yer 
alan ve 3 milyon 
nüfusun yaşadığı 
Gaziantep’te de 
trafiğe kayıtlı 
araç sayısı 
artıyor. Eylül 
ayında trafiğe 
kayıtlı araç sayısı 
645 bin 243 iken, 
bu rakam 5 bin 
96 artışla 650 bin 
339’a yükseldi. 

Gaziantep Diş Hekimleri Odası tarafından Diş Hekimliği Günü ve Toplum 
Ağız Diş Sağlığı Haftası açıklamasında, Diş Hekimliği fakültelerindeki 

kontenjanların ülke ihtiyaçları doğrultusunda belirlenmesi gerektiği vurgulandı

Fakülte ve kontenjanlardaki artışFakülte ve kontenjanlardaki artış
mesleğimizin en büyük tehlikesimesleğimizin en büyük tehlikesi
Gaziantep Diş Hekimleri Odası Başkanı Dr. Dt. M. Yücel Özbaş, “Yıllardır fakülte sayı ve kontenjanlarındaki 

artışların mesleğimizin geleceğindeki en büyük tehlike olarak gördüğümüzü dile getiriyoruz” dedi. 
Talepleri TBMM’ye ilettik
Diş Hekimlerinin imza 

toplayarak, Cumhuriyetin 100. 
yılı vesilesi ile 27 Ekim tarihinde 
Ankara’da gerçekleştirilen Türk 
Diş Hekimleri Birliği tüm oda 
başkan ve genel sekreterleriyle 
birlikte TBMM’ye giderek 
Meclis Başkanlığı ve tüm 
parti grup başkan vekillerine 
sunduklarını kaydeden 
Özbaş, istekleri milletvekilleri 
tarafından meclis gündemine 
getirildiğini söyledi. 4’TE

Kış mevsimi kapıya dayandı ama kömürcüler istediği satışı yapamadı. Çünkü alım gücü her geçen 
gün düşen vatandaş sosyal yardımlaşma tarafından dağıtımı yapılacak olan ücretsiz kömürleri bekliyor

Sosyal yardımlaşmadan 
alınan kömürleri satıyorlar

Hayat pahalılığı ve enflasyon karşısında evine ekmeği zor götüren halk sosyal yardımlaşma tarafından ücretsiz 
dağıtılacak kömürleri beklemeye başladı. Dolayısıyla bu da kömür satışlarının gerilemesine neden oldu. Keklik, “Vatandaş, 

“Ücretsiz kömürü alabilir miyim” düşüncesinden hareket ederek kömür almıyor. Sosyal yardımlaşmanın dağıttığı kömürleri 
hak etmeyenler de alıyor ve sosyal medyadan satışa çıkarıyor. Bunu biz görüyoruz da yetkililer görmüyor mu? Çünkü bu 
insanların kömüre ihtiyacı yok. Ücretsiz kömür alıp satanların yüksek meblağlarda cezalandırılması gerekiyor” dedi.

Seçim yatırımı olarak 
geçen yıldan daha fazla 

kömür dağıtılacak
Gaziantep’te geçen yıl sosyal yardımlaşma 

tarafından 120 bin ton kömür dağıtımı 
yapıldığını, bu rakamın ise bu yıl 200 bin 
tona yükseleceğini ileri süren Kömürcülük 
Yönetim Kurulu Başkanı Müslüm Keklik, 
“Önümüzde bir yerel seçim var. Seçim 
yatırımı olarak için geçen yıldan daha fazla 
kömür dağıtımı yapılacak. Biz müracaat eden 
tüm vatandaşa verileceğini düşünüyoruz” 
dedi. 

Kömür satışları düştü
Kömürcü esnafının zor durumda olduğunu 

kaydeden Keklik, “Her şeye yüzde 100 
oranında zam gelmesine karşın kömür 
fiyatlarında herhangi bir değişme yok. Geçen 
yıl tonu 6 bin 500 ile 7 bin TL’ye sattığımız 
kömürleri bu yıl yine aynı fiyata satıyoruz. 
Buna rağmen satışlarımızda ciddi anlamda 
bir düşüş söz konusu. Bu düşüşün nedeni 
ise halkın ücretsiz dağıtılacak kömürleri 
beklemesi” açıklamasını yaptı. 4’TE

6 Aralık’ta “Deprem 
Bölgesi E-Ticaret 

Konferansı Gaziantep’te 
düzenlenecek

E-Ticaret İşletmecileri Derneği (ETİD) 
4,5,6 Aralık tarihlerinde “Deprem 
Bölgesi E-Ticaret Konferansları” 
düzenleyecek. Adana’da başlayacak 
ve Kahramanmaraş ile Gaziantep’te 

devam edecek 
konferans serisinde 
bölgeye özel destek 
programlarının 
tanıtımı yapılacak. 
ETİD 119 üye 
firması ile bölgenin 
kalkınmasına destek 
olmayı hedefleniyor.

4’TE

Emre Ekmekçi

Müslüm Keklik

Alerjiniz 
yoksa, soğuk 
algınlığında 

karabiber çayı
Karabiber 

çayının 
faydalarını 
saymakla 
bitiremeyen Dr. 
Fevzi Özgönül, 
karabiber çayının 
antioksidan 
ve serbest 
radikalleri 
azalttığını 
belirtti.

 

Muhteşem sanat eserleriyle bezenmiş Zeugma 
Antik yerleşimindeki mozaiklerin sanat 
kalitesinin eşsizliği, mozaikleri tarih boyunca 
çalınma tehlikesiyle karşı karşıya getirmiştir. Bu 
yazım, yıllar önce ören yerinden çalınan mozaik 
parçalarının bulunup, yerinde korunması 
serüvenini anlatmaktadır. Kültürel mirasımız 
olan çalınan mozaikler ile ilgili farkındalık 
yaratmanın, eğitimin, sivil toplum örgütlerinin 
kamu yönetimi ile iş birliğinin önemi tahmin 
edemeyeceğiniz kadar değerlidir.

ANTİK DÖNEM 
AŞIKLARINI BULUŞTURAN 

BİLİNCİN GÜCÜ

Ayşe Nur Yılmazer/Turizmci
ayseyilmazer@arsan.com.tr
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KÖŞE TAŞI

Üreterek ve yenilikler yaparak 
         hedeflerimize ulaşabiliriz

Sanayi Odası Kasım 
Ayı Meclis Toplantısı 

Meclis Başkan Yardımcısı 
İbrahim Vedat Topçuoğlu 

Başkanlığında yapıldı.

Meclis toplantısında, kent 
ve ülke ekonomisindeki 
güncel gelişmeler, iç piyasa ve 
dış ticarette öne çıkan konu 
başlıkları, sektörlerden gelen 
sorunlar değerlendirilerek iş 
dünyasının talepleri, görüş ve 
önerileri istişare edildi.

Toplantının açılış 
konuşmasını yapan GSO 
Meclis Başkan Yardımcısı 

İbrahim Vedat Topçuoğlu, 
küresel ekonomide yaşanan 
sorunlara işaret ederek, ‘’Bu 
süreçte atacağımız adımları iki 
kere düşünmemiz gerekiyor. 
Her zorluğa rağmen işimize 
odaklanarak önümüze 
bakmalıyız. Çok çalışarak, 
üreterek ve yenilikler yaparak 
hedeflerimize ulaşabiliriz’’ 
şeklinde konuştu. 4’TE
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Kanada’daki seçim 
sonuçları çok ilginç! 

Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek
Angela Merkel deplasmandaydı…

Alman Şansölyesi Angela Merkel’ın 
Türkiye ziyareti hala Almanya’nın bir 
numaralı siyaset gündem maddesi 
olma özelliğini koruyor.

Eleştiriler o kadar yoğun ki, Merkel 
için “Acaba BM Genel Sekreteri mi 
olsa” lafları yeniden konuşulmaya 
başlandı.

(Alman haber portalı Focus, 
2017 yılında başbakanlık görevi 
sona eren Angela Merkel’in BM 
Genel Sekreterliği için ciddi bir 
aday olduğunu belirtmişti. Karar, 
2016 yılında verilecek. Focus’a 
konuşan Avrupalı diplomatlar, 
Merkel’in geleceğini ABD’nin New 
Yorkşehrinde gördüğünü açıklamıştı. 
Diplomatlar, Merkel’in 2017’de BM 
Genel Sekreteri olma ihtimalinin 
büyük olduğunu belirterek, 2015 
yılında 70. yıldönümünü kutlayan bu 
dünya örgütünün başına bir kadının 
getirilmesini tartışılırken, Merkel’in 
Avrupa’nın yanı sıra ayrıca Amerika 
ve Çin’den de destek göreceği tahmin 
ediliyor.)

 İşte Merkel’ı zora sokan sorular: 
Türkiye’ye seçimlere 2 hafta kala 
neden gittin? Acelen neydi? Hiç 
sevmediğini herkesin bildiği 
Erdoğan’ı destekler gözükmek sana 
yakıştı mı?

 Merkel, tabii ki bu yorumları 
reddediyor. Fakat gerçekte neler 
oldu henüz tam bilinmiyor. Mülteci 
sorunu, tamam! Ama çok daha 
fazlası da masadaydı. Bakalım 
zamanla ortaya çıkacak.

İsterseniz önce Almanya’ya bir göz 
atalım.

Köln kentinde belediye başkanlığı 
seçiminden hemen önce kazanması 

beklenen kadın aday Henriette Reker 
(58) aşırı sağcıÖzgürlükçü Alman 
İşçi Partili bir Alman tarafından 
bıçaklanarak ağır yaralandı. Adamın, 
“Toplumumuzu bu tür insanlardan 
korumalıyız” diye bağırdığı işitildi.

Çünkü Reker, göçmenlere yerel 
seçme hakkını savunan, Türklere de 
yakın bir isim.

Pegida diye yabancı düşmanı bir 
platform var. Yine azdılar, Dresden 
kentindeki eyleme 10 bin kişinin 
katıldığı tahmin ediliyor.

Yıl sonuna kadar 800 bin ile 
1 milyon arası mülteci alması 
planlanan Almanya’da huzursuzluk 
had seviyede. Sığınmacıları okulların 
spor salonlarına falan yerleştiriyorlar 
ama yetmiyor. Çadırkentler de 
sorunu çözmedi. Almanya’da kar 
yağdığı için sığınmacılar üşüyor, 
sık sık yangınlar çıkıyor, mülteciler 
kavga edip birbirini bıçaklıyor. 
Alman kamuoyu böyle şeylere 
alışkın değil!

Federal Polis Sendikası Başkanı 
Rainer Wendt, Avusturya sınırına 
set çekilmesini önererek, “Ülke iç 
güvenliğimiz tehdit altında. Sosyal 
huzursuzlukların eşiğindeyiz. Birileri 
acil fren kolunu çekmeli” dedi.

 Almanya dışından da yoğun 
yakınma var! Türkiye’deki Alman 
şirketleri olası ciddi kargaşalardan 
çok çekiniyorlar. Keza Türkiye’de 
yaşayan, ev sahibi olmuş Alman 
vatandaşları da!..

 Şimdi, sıkı durun, bunun üzerine 
bir de AB’nin raporu var.

Suriye’de her an ülkesinden ayrılıp 
mülteci statüsüne geçebilecek 7 
milyon Suriyeli varmış!.. Bunların 

Türkiye üzerinden AB’ye gitmek 
isteyecekleri tahmin ediliyormuş.

 
İşte bütün bunların sıkıntısı ile 

kapağı Türkiye’ye atan Merkel, nam-ı 
diğer, ‘Demir Şansölye’ çantasında 
biraz para, biraz vaad, bolca da umut 
getirdi.

Para, nakit değil! Bir plana 
ve programa bağlanmış vadeli 
ödemeler!

Vaadler de AB’de bizi desteklemek  
üzerine kurulu! Yani, döşünü 
döverek,”Sözüm söz” gibisinden…

Umut’a gelince… Biz de o kadar 
çok ki, başkası verse bile yerimiz 
yok!

 İsteklerine gelince…
Siz de zaten 2-3 milyon sığınmacı 

var. Halinizden pek şikayetçi de 
görünmüyorsunuz! O halde, sakın 
bunları bırakmayın, bize gelmesinler. 
Bir de bizdekileri de size gönderelim!

Başbakan Davutoğlu çok zekice 
bir yanıt vermiş: “Şansölye Hanım, 
burası Almanlar’ın temerküz kampı 
mı?”

 Daha yazacak çok şey var, ama 
benim de yorumumu ekleyip 
bitireyim:

2016 veya en geç 2017’de AB, bize 
vizeyi kaldıracak.

Eee, vize kalkarsa buradakilerin 
hepsi oraya üşüşmez mi?

Almanlar, zaman kazanmak ve 
kamuoylarını oyalamanın peşindeler 
gibi geliyor bana!..

Aykut Tuzcu’nun 
21 Ekim 2015

tarihli yazısıdır

 Sosyal Demokrat 
NDP’nin genel 
başkanlığını ise hukuk 
profesörüThomas Mulcair 
yapıyor.

Veee.. Anketler çöktü! 
Ama ne çöküş…

Stephen Harper 
başkanlığında dokuz yıldır 
devam eden Muhafazakar 
Parti iktidarı dün sona 
erdi.

Liberaller, 338 koltuklu 
parlamentoda, milletvekili 
sayılarını yüzde 42.7 
artırarak 184 sandalye 
kazandı. Oyların yüzde 
39.5’ini aldılar.

Muhafazakarlar, yüzde 
31.9 oyla 99 milletvekiline 
sahip oldular. Koltukların 
yüzde 22.3’ünü kaybettiler.

Yeni Demokratik 
Parti’nin oy oranı 
ise yüzde 19.7 oldu. 
Koltukların yüzde 17.8’ini 
kaybederek parlamentoda 
44 milletvekiliyle temsil 
edilecekler.

 Gelelim Justin 
Trudeau’nun nasıl 
kazandığına.

Önce, babadan sonra 
oğulun sürdüreceği bir 
iktidar söz konusu. Bu 
Amerika ve Kanada’da 
yadırganmıyor. Amerika’da 
baba-oğulBush’ları 
düşünün, bir de gelecek 
sene seçimlerde kazanması 
muhtemel Hillary Clinton, 
iki dönem başkanlık yapan 
Bill Clinton’ın eşi. Yani…

Kanada siyasetinin 43 
yaşındaki iki üniversite 
mezunu genç lideri Justin 
Trudeau, ülkenin orta 
direği sayılan dar gelirliler 
üzerine kurduğu “Real 
Change Now” (Gerçek 
Değişim Hemen Şimdi) 
sloganı ile, son hafta tüm 
anketleri alt üst etmeyi 
başardı.

 İlginç iki şeyden de 
bahsetmeliyim.

Birincisi seçim 
kampanyasını, Stop 
Harper (Harper’ı 
durdurun) sloganı üzerine 
kuran, Türkiye’ye sevgisi 
ve Türklere yakınlığı ile 
bilinen Mulcair, Harper’ın 
başarısızlıklarını seçmene 
anlatmakta yetersiz kalınca 
güç kaybetti.

Bunu şunun için 
yazıyorum. Benzer sloganı 
7 Haziran’da HDP de 
kullanmıştı: Seni Başkan 
yaptırmayacağız…

İkincisi ve daha ilginci, 
Muhafazakar Stephen 
Harper, kaybetmesi 
halinde siyaseti 
bırakacağını açıklamıştı. 
Şimdi seçimlerden 
ikinci parti olarak 
çıkan Harper siyaseti 
bırakırsa, partisinin 
televizyon reklamlarında 
“acemi, cahil ve yetersiz” 
eleştirilerinde bulunduğu 
genç Trudeau’ya yenilen 
başbakan olarak tarihe 
geçecek.

Kanada’da Pazar günü genel 
seçimler yapıldı.

Anketler, Muhafazakar Parti 
CPC’nin, Liberaller (LPC) 
ve Yeni Demokratik Parti 
(NDP) ile eşit oy oranına sahip 
olduğunu tahmin etmişlerdi.

Ülkede 2006 yılından bu 
yana Muhafazakar Parti (CPC) 
lideri Stephen Harper’ın 
başbakanlığındaki hükümet iş 
başında bulunuyordu. 

Kesintilerle de olsa 1968 
– 1984 yılları arasında 
Kanada’nın kaderine başbakan 
olarak yön veren Justin 
Trudeau’nun 43 yaşındaki oğlu 
Justin Trudeau Liberaller’e 
liderlik ediyor. 

Türkiye Bankalar Birliği Risk 
Merkezi'nin verileri ve Türkiye 
Cumhuriyet Merkez Bankası'nın 
(TCMB) analizine göre, bireysel 
kredi kartında kişi başı borç artışı 
yavaşlayarak da olsa devam ediyor.

Bloomberg'de yer alan habere göre, 
bireysel kredi kartı aktif kullanıcı 
sayısında ve kişi başı borç tutarında 
artış sürüyor.

İhtiyaç kredilerinde görülen faiz 
oranlarındaki yükselişin ardından 
hanehalkının kredi kartı kullanımına 
yöneldiği görülüyor.

Analize göre gelir artışları sonrası 
yapılan limit güncellemeleri kredi kartı 
kullanım kapasitelerini etkiliyor. 

Yüksek limitli kartlarda limit kullanım 
oranı gerilerken 25-100 bin TL arası 
limite sahip kartlarda doluluk sınırlı 
artış sergiledi. 

25 bin TL ve altı limite sahip kredi 
kartlarında ise limit kullanım oranının 
artışını sürdürdüğü görüldü.

Kredi kartından faize bırakılan borç 
tutarı artarken bu tutarın toplam 
kredi kartı borcuna oranı ise tarihsel 
ortalamaların altında kaldı.

Asgari ödeme oranı ve üzerinde 
ödeme yapılan kartlarda faize bırakılan 
borçların toplam kart bakiyesine 
oranı yüzde 12,6 olurken, asgari 
ödeme oranının altında ödeme 
yapılan kartlarda gecikmeye bırakılan 
borçların oranı yüzde 8,1 olarak 
kaydedildi.

Gecikmeye bırakılan 
borcun toplam bireysel 
kredi kartı bakiyesine 
oranı yaklaşık yüzde 20 
ile tarihsel ortalamasının 
altında yer aldı. cumhuriyet

Finansal İstikrar Raporu'ndaki analize göre, limit kullanım oranları daha düşük limitli kartlarda artıyor. 

Kredi kartından faize bırakılan 
          borç tutarı da yükseliyorTürkiye Bankalar 

Birliği Risk Merkezi 
verilerine göre, 25 bin 
TL ve altı limite sahip 
kredi kartlarında limit 
kullanımları artış 
gösterdi. Temel gıdalar 
ve alışveriş tutarlarında 
artan maliyet sonrası 
yurttaş kredi kartına 
yüklendi. Analize göre 
kredi kartından faize 
bırakılan borç tutarı da 
yükseliyor.

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat 
Işıkhan’ın 2024’te asgari ücrete tek zam 
yapılacağı açıklamasına işçi temsilcilerinden 
sert tepki geldi. Türkiye Devrimci İşçi 
Sendikaları Konfederasyonu (DİSK) Başkanı 
Arzu Çerkezoğlu, “Bu işçiyi açlığa mahkûm 
etmektir” dedi. Prof. Dr. Veysel Ulusoy ise 
“Önce enflasyonu düzgün ölçün, düşürün 
sonra konuşma hakkınız olsun” diye konuştu.

Önceki gün yapılan kabine toplantısının 
ardından gazetecilerin sorularını yanıtlayan 
bakan Işıkhan, 2024 yılı asgari ücreti 
için “Tek zam olacak şekilde çalışıyoruz. 
Temmuzda ikinci bir toplantı yapmayacağız, 

ikinci zamma gerek olmayacak diye 
düşünüyoruz” dedi. 2024’te yüzde 70’e 
çıkması beklenen resmi enflasyona karşın 
gelen bu açıklama işçi temsilcileri ve 
ekonomistlerin tepkisine neden oldu. 

Enflasyon tek haneye inene kadar işçiye 
yılda en az dört zam yapılması gerektiğini 
belirten DİSK Başkanı Arzu Çerkezoğlu, şu 
yorumu yaptı:

 “Biz yılda iki zam gerektiğini 
söylediğimizde “olmaz” denilmişti. Mecbur 
kaldılar. Aynı şekilde enflasyon tek haneye 
düşene kadar yılda dört zam yapmaya da 
mecburlar. İşçiler büyük bir alım gücü 

kaybı yaşıyor. Maaş zammında baz alınan 
TÜİK enflasyonunun gerçek pahalılığı 
yansıtmadığını herkes biliyor. Bu tabloda 
işçiye hedef enflasyona göre veya yılda bir 
kez zam vermek onları açlığa mahkûm 
etmektir. İşçiye yılda dört zammın yanı sıra 
o hep övündükleri büyüme ve artan milli 
gelirden pay da vermek zorundalar” dedi.

 Enflasyon Araştırma Grubu (ENAG) 
kurucusu Prof. Dr. Veysel Ulusoy ise 
şöyle konuştu: “Sayın bakan bu söylemle 
ön almak istiyor. Ücret artışları, kaç defa 
zam yapılacağını bir bakan değil piyasa, 
gerçek enflasyon, ENAG’ın sunduğu 

oranlar belirler. Toplumun gerçeklerinden 
sapmış, emek hırsızlığı amacıyla kullanılan 
sahte istatistiklerle daha şimdiden asgari 
ücrete dönük söylemlerin içi boştur. Önce 
enflasyonu gerçek politikalarla indirecek, 
sonra konuşma hakkına sahip olacaksınız.”

Öte yandan iktidarın, asgari ücrete “hedef 
enflasyona” göre artış yapma ısrarı işçi ile 
memur arasında adeta “uçurum” oluşturacak. 
Orta vadeli Programda gelecek yıl için 
enflasyon hedefi yüzde 33. Bu oran dikkate 
alınırsa şu anda 11 bin 402 lira olan asgari 
ücret 15 bin 165 lira seviyesine çıkacak. 

Buna karşın 22 bin lira seviyesinde olan 

en düşük memur maaşına ise ocak ayında 
yüzde 15 toplusözleşme zammı verilecek ve 
bu ücret 25 bin 300 TL’ye çıkacak. Buna bu 
yılın ikinci yarısında oluşan enflasyon farkı 
da eklenecek. Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Işıkhan, memur ve memur 
emeklileri için Ocak 2024’te yapılacak artışın 
yaklaşık yüzde 50’ye yaklaşacağına işaret 
ederek “En düşük devlet memuru maaşı 22 
bin 17 liradan yaklaşık olarak 33 bin lira 
seviyelerine çıkacaktır” demişti. Bu durumda 
en düşük memur maaşı ile en düşük işçi 
ücreti arasında yaklaşık 16-17 bin lira fark 
ortaya çıkacak.artıgerçek

İktidarın hedef enflasyon ve yılda 
tek maaş zammı planına tepki yağıyor

Zam hedef enflasyona göre yapılırsa işçi ile en düşük memur 
arasındaki farkın 17 bin lirayı bulması bekleniyor. İşçi kesimi 

bu uygulamaların emekçileri açlığa mahkûm edeceğini söylüyor.
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İşsizliğin artması 
kayıt dışını artırıyor

Ülkemizde ve kentimizde 
işsiz insanın fazla olmasından 
dolayı işverenin sigortasız işçi 
çalıştırdığını belirten Bencan, 
“Halkın tüm sefaletine rağmen 
ekonomide toz pembe bir tablo 
çiziliyor. Ancak halka indiğinizde 
işsizliğin ve yoksulluğun diz 
boyu olduğunu görüyoruz. 
Yaz sezonunda da işler iyice 
düştü. Kimin yanına gitseniz 
yoksulluktan, hangi esnafın 
yanına gitseniz işsizlikten söz 
ediyor. Bu durumun farkında 
olan sanayiciler, bunu bahane 
edip işçi çıkarıyor. İnsanların 
çalışmak ve karnını doyurmak 
zorunda olduğunu bildiği için 
de kalan işçiyi fazla çalıştırıyor. 
4857 Sayılı yeni iş kanunu da 
bunun önünü açtı. Biz sokaklara 
döküldüğümüzde, bu kölelik 
yasası dediğimizde, insanlar bize 
gülüyordu. Bize gülenler şimdi bu 
kanunun getirdiği sıkıntılardan 
yakınıyor. Kayıt dışı istihdam çok 
büyük oranlarda artmaya başladı. 
Normal çalışma süresi 8 saattir, 

günümüzde bu 8 saatlik çalışma 
süresini iş bulamayan insanı illaki 
çalışacaksın demek bana göre 
zor kullanmaktır. Zor kullanarak 
12 saat çalıştırıp 8 saatlik ücret 
veriyorlar” diye konuştu.

Sanayide çok büyük 
bir kayıt dışı var

8 saat çalıştırılması gereken 
işçinin 12 saat çalıştırılması 
durumunda çalışanın yanı sıra 
devletin de zarara uğradığını 
belirten Bencan, “İşveren 8 saat 
yerine 12 saat işçi çalıştırarak, 
hem vergiden kaçırıyor, hem SSK 
priminden kaçırıyor. İşveren, ‘iş 
yoktur eğer çalışacaksan SSK’lı 
olmayacaksın’ diyor. SSK’lı 
olmayınca onun kazancından 
devlet vergi de alamıyor. Bu 
şekilde bırakın çalışanların 
hakkını, devlette kazanamıyor, 
kayıt dışı ortaya çıkıyor. Başpınar 
Organize Sanayi de eğer 30 bin 
kişi çalışıyorsa, çalışanların 
yüzde 70’i SSK’sız ve kayıt dışıdır. 
Ben bunu iddia ediyorum. 
Gitsin devletin müfettişleri 
ortaya çıkarsın iddiamın doğru 
olduğunu göreceklerdir” şeklinde 

açıklama yaptı.
Kayıt dışı tırmanıyor

İşsizliğin fazla olduğu ülkelerde 
kayıt dışının arttığını, ülkemizin 
özellikle de kentimizin bu 
açıdan incelenmesi gerektiğini 
belirten Bencan, “İşsizlik 
oranının fazla olduğu ülkelerde 
bu tür kayıt dışılar yazık ki 
çok oluyor. Devletin resmi 
kayıtlarına göre 8 milyon işsiz 
var. Gayri resmi olarak bu rakam 
20 milyonu bulur. Sokakta 
mendil satan insanı işi var 
olarak değerlendiremezsiniz. 
20 Milyon işsiz olan bir ülkede 
iş aslanın ağzında. Hal böyle 
olunca da iş aramaya gidenler 
seçiliyor, seçilirken de belli şartlar 
konuyor” dedi.

Bencan, “Sendikalı 
olmayacaksın, sigorta 
istemeyeceksin, benim istediğim 
kadar çalışacaksın. Bu yaklaşımda 
böyle gerçekleştiği zaman 
kayıt dışı çok büyük rakamlara 
tırmanıyor. Kayıt dışının 
sonucunda da hem çalışan hem 
devlet zarar görmektedir” diye 
konuştu.

İşsizlik, yoksulluk ve açlığın artmasına rağmen toz pembe tablo çiziliyor

20 milyon işsiz var
Resmi kayıtlara göre ülkemizde 8 milyon işsiz bulunduğunu, gayri resmi kayıtlara 

göre de işsiz sayısının 20 milyonu bulduğunu belirten Genel İş Bölge Başkanı Nihat 
Bencan, işsiz sayısının kayıt dışı ekonomiye neden olduğunu söyledi. Bencan, 
“Sokakta mendil satan insanları işi var diye değerlendiremeyiz” dedi.

Ekonomi düzelmezse 
göç kaçınılmazdır

GAP İdaresi Başkanlığınca GTO’da 
düzenlenen AB tarafından da desteklenen 
Kırsal Kalkınma Projesinin tanıtım 
toplantısında konuşan Bilgin, Kırsal 
Kalkınma Projesinin kırsal alanlarda 
yaşayan insanların ekonomik olarak 
kalkınmasına katkı sağlayacağını ve kentlere 
göçü önleyeceğini söyledi. Bilgin, AB 
tarafından desteklenen projenin bölgede 
özellikle kırsal kesimde yaşayanların 
ekonomik kalkınmasının sağlanması 
açısından hayati önem taşıdığını ifade etti.

Kırsal Kalkınma Projesi 
hayati önem taşıyor

Kırsal Kalkınma Projesinin ekonomik 
kalkınma yanında sosyal boyutlarının 
da bulunduğunu, bu nedenle söz konusu 
projenin hayati önem taşıdığını belirten 
Bilgin, “GAP bölgesel kalkınma programı 
kapsamında yürütülen ve AB tarafından da 
desteklenen Kırsal Kalkınma Projesi bölge 
ve Gaziantep ekonomisi açısından hayati 
önem taşıyor” dedi.

Yaşam standardının 
yükselmesi göçü önler

“Özellikle kırsal alanlarda çok gelişmiş gibi 
görünen yerlerde bile birçok problemlerimiz 
var” diyen Bilgin, “Halen köylerden kentlere 
ciddi bir göç yaşanıyor. Köy nüfusumuz 
azalıyor. Köy nüfusunun azalmasının 
nedenlerinden ne yazık ki bir tanesi yaşam 
şartlarının istenilen düzeyde olmamasıdır. 
Hayati anlamda kırsal alanda yaşayan 
insanlarımıza gelir kaynağı sağlarsak, yeni 
projelerle yeni üretim tesisleri, yeni kazanç 
çeşitleri elde edilecek ve yaşam standardı 
yükselen insan göç etmek zorunda 
kalmayacaktır” diye konuştu.

Proje üretiminde diğer 
illerin gerisinde kalmayın

Bilgin, olabildiğince hızlı ve çok proje 
üretilmesi ve kentimize katkı sunulması 
gerektiğini belirtirken, “Olabildiğince hızlı 
her konuda daha çok proje daha çok talep 
bekliyoruz. Bizim illerimizde hazırlanan 
projeler, herhalde diğer illerden daha az 
olmayacaktır diye düşünüyorum” şeklinde 
ifade etti.

Kırsal Kalkınma Projesi tanıtıldı

Yaşam kalitesini yükseltmezsek 
göçü asla ödeyemeyiz

Köyden kente göçün halen devam ettiğini belirten Vali Lütfullah Bilgin, 
göçün en büyük nedeninin ekonomik sıkıntılardan kaynaklandığını, 
köydeki insanların yaşam standardının yükseltilmesi ve ekonomik 
kaygılarının azaltılması durumunda göçün önlenebileceğini kaydetti.

Güneydoğu Anadolu Bölgesi için 
ekonomik önemi yüksek tarım ürünleri 
arasında yer alan Antep fıstığı fiyatlarındaki 
artış eğilimi sürüyor.

Gaziantep Ticaret Borsası verilerine göre, 
ürünün işlenmeden önceki hali olan kırmızı 
kabuklu Antep fıstığı fiyatları son bir ayda, 
ürünün kalitesine bağlı olarak yüzde 4.76 

ile yüzde 15.27 arasında değişen oranlarda 
arttı.

İlgililer, fiyatlarda düşme ya da aşırı 
yükselme beklemediklerini belirttiler. 
İlgililer Antep fıstığı fiyatlarındaki artışın 
diğer tarımsal ürünlerin fiyatlarındaki 
artıştan farklı bir seyir izlemediğini ve 
izleyeceğini tahmin ettiklerini kaydettiler.

Antep fıstığının fiyatı artıyor

22 Haziran’dan önce bağlantı 
yapanlar arpa ihraç edebilecek 
Bir süre önce ihracatı serbest olan 
biralık arpanın yasaklanması, 
bağlantı ve yüklemelerini 
yapmış olan arpa ihracatçılarını 
güç durumda bıraktı. Arpa 
ihracatının ağırlık noktasının 
Gaziantep olması nedeniyle 
Ticaret Odasının kararı 
gözden geçirilmesi için çeşitli 
girişimlerde bulundu.

Yapılan yoğun müracaatlar 
sonunda 7 Ağustos 1984 tarih 
ve 18482 sayılı resmi gazetede 
yayınlanan para ve kredi 

kurulunun 111 sıra nolu tebliğine 
göre: “111 sıra no'lu para ve 
kredi tebliğinin 1. Maddesinde 
belirtilen buğday, arpa ve unun 
22.06.1984 tarihinden önce 
akreditifi gelmiş veya yabancı 
devlet mukavelesi olup kati 
teminata bağlanmış ihracatlarda 
22 Haziran 1984 tarihinden 
önce yürürlükte olan fon miktarı 
uygulanacak.

Yabancı devletle mukavelesi 
olan kati teminata bağlanmış 
ihracat bağlantıları akreditifi 
gelmiş ihraç bağlantıları gibi 
kabul edilecek.

Arpa ihracatı yasaklanmıştı

Arpa ihracatçılarına 
bir hak daha tanındı

22 Haziran’dan önce ihraç bağlantısı yapılan buğday, arpa ve undan 
fon alınmayacak. Bu tarihte bağlantı yapanlar arpa ihraç edecek.

Hatice Nur Beyaz
Genişçe bir yoldan yokuş aşağı 

iniyoruz. Yürüdükçe makine 
sesleri insan seslerine karışarak 
iyice duyulmaya başlıyor. 
Yaklaşıyoruz. Mağaranın içinde 
çalışanları zor seçiyoruz. Bizi 
fark eden birkaç kişi yukarı 
doğru ilerleyerek yanımıza 
geliyorlar. Yavuzlar, Kılınçoğlu 
semtinde Şaban Özdemir 
mağarada çalışanlardan yalnızca 
biri… onunla konuşuyoruz.

-Ben ilkokul mezunuyum. Bu 
mağarada yaklaşık 60-70 kişi 
çalışıyor. İşimiz kendir bükmek. 
Haftada 5-6 bin lira alıyoruz.

-Çok az değil mi?
-Ne yapalım boş gezmekten 

iyidir. Çalışan bizler olduğumuz 
halde asıl parayı aracılar 
kazanıyor. Yani bizden alıp 
diğerine satan.

-İşiniz yaz kış her zaman 
oluyor mu? Her mevsimde 
çalışabiliyor musunuz?

-İşimiz yazın iyi olur. Daha 
çok kendir ipliğini köylüler 
kullanır. Mağara yazın serin, 

kışın sıcak olur. Kışın yaza 
nazaran işimiz daha az olur. 
Bunun nedeni kışın köylülerin 
işinin az olması.

-Bu mağaranın nasıl oluştuğu 
hakkında bir bilginiz var mı?

-Burada üç tane mağara var. 
Mağaranın en az yüz senelik 
olduğu söyleniyor. Yakında bir 
mezarlık varmış. Hem mezarlığa 
taş kesmek için hem de ev 
yapmak için gördüğünüz bu 
mağaradan taş kesilmiş.

-Bu semtte oturanların 
çoğunluğunu kimler 
oluşturuyor?

-Burada oturanların çoğu 
Antepli değil. Daha çok 
Antep’in civar köylerinden gelip 
yerleşmişler. Tabii Urfa, Siverek 
gibi yerlerden gelenler de var

-Peki genellikle hangi işle 
uğraşıyorlar?

-Hemen hepsi işçi sayılır. 
Şehreküstü’de dokumacılık 
yaygın. İşte buradakiler de orada 
işçi olarak çalışır.

-Semtimizde dinleneceğiniz 
park var mı?

-Bildiğim kadarıyla üç tane 
park var. Ama inanın yalnızca 
adı park. Oysa parka benzer 
yanı yok. Mağaranın üzerinde 
park yapılacak yer hala bir 
şeye benzetilemedi. 4 yıldır 
yapılacak.

-Yaşamla ekmek kavgasıyla 
aranız nasıl?

-Hayatla elimizden geldiğince 
boğuşmaya çalışıyoruz. Yani iki 
yakamızı bir araya getirmeye 
çalışıyoruz. Geçen yıl ile bu yıl 
arasında büyük fark var. Hem de 
dağlar kadar.

-Halkın okuma yazma bilmesi 
hakkında bir şey söyleyebilir 
misiniz?

-Eskilerden okuyan çok az. 
Ama yeni kuşaklardan okuyan 
çok sayılır. Yüksekokula giden 
binde bir.

-Gördüğümüz kadarı ile 
burada küçük yaştaki çocuklar 
da çalışıyor

-Evet çalışan çocukların bir 
kısmı okuyor. Yaz tatilinde boş 
gezmemek ve ailelerine yardımcı 
olmak için çalışıyorlar.

Semt semt, kapı kapı şehri taradık

Kılınçoğlu’nda yüzlerce 
kişi mağaralarda çalışıyor

Parayı çalışan değil, aracılar kazanıyor

Bir yıla yakın süredir ilimizde başarılı 
çalışmalarıyla yurttaşların takdirini 
toplayan Vali muavin derinden Servet 
Çiflikli kendi arzusu doğrultusunda 
İzmir Vali Muavinliğine naklen atandı

Emniyet Müdürü Ömer Üzümcü 
de Emniyet Genel Müdürlüğü 
merkez teşkilatına nakledildi. Başarılı 
çalışmalarıyla takdir toplayan Emniyet 
Müdürü Ömer Üzümcü’nün de başka 
göreve tayini çevrede üzüntü yarattı.

Gaziantep vali muavinliği kadroları 
tamamlandı. Son çıkan kararnameye 
göre Kaymakam Kaan Köksal ile 
Yozgat Çekerek Kaymakamı Hikmet 
Çakmak ilimiz vali muavinliğine 
atandı.

Gaziantep Emniyet Müdürlüğü’ne 
ise Kars Emniyet Müdürlüğü Şube 
Müdürlerinden Şükrü Nail Atalay 
tayin edildi. İlimize tayin edilenlerle 
ilimizden diğer ile nakledilen vali 
muavinleri ile emniyet müdürlerinin 
ay başına kadar yeni görevlerine 
başlaması bekleniyor

Vali Muavini Çiflikli, İzmir 
Vali Muavinliğine atandı

Emniyet Müdürü 
Üzümcü merkez 

teşkilatına nakledildi

Avrupa’dan yurda dönüşte 
işçilerimizin aldıkları bazı 
eşyaların Türkiye yapımı eşyalar 
olduğu anlaşıldı.

Türkiye'de yapılarak Avrupa’ya 
ihraç edilen bazı eşyalar 
Avrupa’da çeşitli biçimde ufak 
değişiklikler görerek Avrupa malı 
imiş gibi işçilerimize satılıyor. 
Eşyaların bazılarında değişikliğe 
bile lüzum görülmeden 
boyalarında değişiklik yapıldıktan 
sonra satışa çıkartılıyor.

Örneğin Almanya’daki bir 
işçimiz Gaziantep bakır işinin 
markasının silinerek alman işi 
gibi piyasada satıldığını gördü

İtalyan yapısı olarak satılan bazı 
mobilya eşyalarının da İnegöl 
yapısı olduğu sonradan anlaşıldı. 
Nizipli bir işçimizin İtalya’dan 
aldığı ağaç bir TV sehpasının 
Kahramanmaraş, oda takımının 
da İnegöl yapısı olduğu, bunların 
İtalya’da yapılmış gibi satıldığı 
öğrenildi.

Gurbetçilerimiz aldatılıyor
İtalya’dan alınan mobilyalar Türk yapısı çıktı

Trafik Müdürlüğü ekipleri 
tarafından dün ve önceki 
gün 1618 araç kontrole tabi 
tutuldu. Kontrol edilen 
otolardan 471’i hatalı 

bulunarak haklarında ceza 
tutanağı düzenlendi.

Trafik akışını aksatacak 
kazalara neden olabileceği 
gerekçesiyle 12 araç trafikten 

men edildi. Trafik denetimleri 
sırasında kuralları ihlal eden 
ve otolarında gerekli belgeleri 
bulundurmayan sürücülerden 
741 bin lira para cezası alındı.

12 oto trafikten men edildi, 741 bin lira ceza alındı
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ANTİK DÖNEM 
AŞIKLARINI BULUŞTURAN 

BİLİNCİN GÜCÜ

Muhteşem sanat eserleriyle bezenmiş 
Zeugma Antik yerleşimindeki mozaiklerin 
sanat kalitesinin eşsizliği, mozaikleri tarih 
boyunca çalınma tehlikesiyle karşı karşıya 
getirmiştir. Bu yazım, yıllar önce ören yerinden 
çalınan mozaik parçalarının bulunup, yerinde 
korunması serüvenini anlatmaktadır. Kültürel 
mirasımız olan çalınan mozaikler ile ilgili 
farkındalık yaratmanın, eğitimin, sivil toplum 
örgütlerinin kamu yönetimi ile iş birliğinin 
önemi tahmin edemeyeceğiniz kadar değerlidir. 

Gaziantep Arkeoloji Müzesi’nin efsane 
müdürü Dr. Rifat Ergeç ve West Avustralya 
Üniversitesi’nin Prof. Dr. David Kennedy 
başkanlığındaki ekibiyle 1993 yılında Belkıs 
Zeugma Antik Kenti’nde kurtarma kazıları 
başlamıştı. Burada bulunan ilk Roma villasının 
taban mozaik döşemesinde, ortadaki ana 
figürlerin kaçakçılar tarafından kaçırıldığı 
tahmin edildi ve mozaiğinin ören yerinde, 
hırsızlardan geriye kalan bölümü Gaziantep 
Arkeoloji Müzesi’ne taşınarak ortasına 
yerleştirilen kocaman bir “?” ile sergilenmeye 
başlandı. Kazılar sırasında, yöre sakinleri 1964 
yılında bu mozaiğin ortasından iki figürün 
çalındığını duyduklarını anlatmaları çok ilginç 
bir bilgiydi.  

1997 yılında, daha önce de Türkiye’deki 
kazı çalışmalarına destek için gelen Kanadalı 
mozaik uzmanı Sheila Campbell, Houston’da 
Rice Üniversitesi’nde görev almıştı. 
Üniversitedeki Menil Collection’da Gaziantep 
Arkeoloji Müzesi’nde, ortasında bir soru 
işareti ile sergilenen ve tüm dünyada aranılan 
mozaiğin çalınan iki parçası olabileceğini 
düşündüğü iki torso figürünü gördü. 
Fotoğraflarını çekerek müzeye ve TC. Kültür 
Bakanlığı’na gönderdi.

Yıllar önce Zeugma kazıları sırasında 
bulunan mozaik, antik dönemde birçok 
tiyatro oyunlarına ve romanlara konu olan 
“Parthenope ve Metiox” isimli kahramanları 
bir klinede (antik dönem divanı) tasvir 
etmekteydi. Mitolojik öyküde çok güzel bir 
Frigyalı kız olan Parthenope’nin asker olan 
babası ve annesinin intiharı sebebiyle, onların 
ruhlarının af edilmesini sağlamak için, bekaret 
yemini etmesi ve bu sebeple büyük aşla 
birbirine bağlanan ancak bir araya gelemeyen 
Parthenope ile Metiox’un imkansız aşkı 
anlatılmaktaydı.

Kennedy Villası’nda bulunan mozaik, ziyafet 
sonrasında içilen şarap eşliğindeki sohbet anını 
resimlemişti. 

 İkili örgü, üçgen dizisi ve çift çizgi ile 
çalışılmış bir bordürün çerçevelediği 
mozaikte, Parthenope ve Metiox klinede 
yan yana oturmaktaydı. Parthenope 
omuzlarından birini açıkta bırakan yeşil bir 
kiton giymiş, gür saçlarını başının üstünde 
toplayıp kalın bir diademle süslemişti. Deri 
sandaletleri, pelerini, bronz vücuduyla 
yakışıklı Metiox da Parthenope de ürkek ve 
utangaç gözükmekteydiler. Yüzleri birbirine 
dönüktü. Üst üste genişleyen diskler üzerine 
oturtulmuş kline son derece zarif bir işçiliği 
yansıtmaktaydı. Mozaiğin sağ tarafında 
MHTIOX, solunda da   PARTHENOPE 
yazmaktaydı. Bu iki aşığın resmedildiği 
mozaikten, iki torso kesilerek çalındığında 
ilk iki harf dışında sadece muhteşem bordür, 
aşıklarımızın bacakları ve klinenin ayaklarının 
kaldığı tespit edildi ve bu parçaların 
Zeugma’dan çalındığı kanaati kuvvet kazandı. 

1997 yılında Anıtlar ve Müzeler Genel 
Müdürü görevinde olan Prof. Dr. Engin Özgen 
bu konuda hazırlanan ve bilimsel kanıtlardan 
oluşan bir dosyayı Menil Collection’a götürdü. 
Bilim Direktörü Bernard Davezac ve Menil 
Collection müdürü Paul Wiınker ile bu 
kanıtların incelendiği bir dizi toplantı yapıldı. 
18 Eylül 1997 yılında Bilim Direktörü Bernard 
Davezac elinde mozaiklerin tıpkı kopyalarla 
Gaziantep’e geldi. Ben de sabırla verdiğimiz 
bunca çaba sonunda elde edeceğimiz sonucu ve 
bu muhteşem buluşmayı fotoğraflama şansına 
eriştim. Birbirini tamamlayan harf dizilimi, 
torsoların drape uyumu, mozaiklerin buradan 
çalındığının birinci derece kanıtı oldu.

Paul Winker ve David Davezac mozaiklerin 
Gaziantep Müzesi’ndeki parçalarını alıp, 
ABD’ye götürüp, mozaiği birleştirip, bir süre 
sergileyip sonra tekrar göndermeyi önerdiler. 
Bu teklif asla kabul edilmedi. Anıtlar ve 
Müzeler Genel Müdürlüğü arkeoloğu Esra 
Akça ABD’ye giderek iki figürü iki sandık 
içinde 19 Haziran 2000 de Türkiye’ye getirdi. 
Müthiş bir güvenlik önlemiyle gece yarısı 
müzeye getirilen mozaik parçaları burada 
birleştirildi. Ulusal TV kanalları canlı yayın 
yaptı. Ulusal gazetelerde buluşma geniş yer 
buldu.

Bu uzun soluklu maceradaki başarıya sivil 
toplum kuruluşlarıyla birlikte hareket eden 
kamu kurumlarının ciddiyeti ve disiplini 
sonunda ulaşıldı. Bu ülke, bu topraklar, bu 
yedi düveli bize hayran bırakan medeniyet 
bizim. Ona sahip çıkmak, çocuklarımıza bu 
kültürel mirası devretmek bizim en önemli 
görevlerimizden biri. O sebeple herkesin 
çevresine sahip çıkmasını, kültürel mirasımız 
konusunda ciddi bir farkındalık yaratmayı görev 
bilmesini istiyor, bu başarıda payı olan, uzun 
yıllar emek veren ve asla vazgeçmeyen tüm 
ilgilileri içtenlikle kutluyorum. Onlara gerçekten 
çok şey borçluyuz.

Araç sayısı ile beraber kentin en büyük 
sorunları arasında yer alan trafik sorunu da 
büyümeye devam edecek. Akşam ve sabah 
saatlerinde işe gidiş ve dönüşlerin yanı sıra 
önemli kavşak noktalarında trafik yoğunluğu 
artacak. Otopark sorununu söylemeye bile 
gerek yok. Kısacası Gaziantep trafiği 650 bin 
aracı nasıl kaldıracak?

Gaziantep’te Ekim ayında
20 bin 66 aracın devri yapıldı

Kentimizde trafiğe kayıtlı 650 bin 339 
aracın 282 bin 227’sini otomobil, 12 bin 
896’sını minibüs, 4 bin 838’ini otobüs, 110 
bin 543’ünü kamyonet, 23 bin 270’ini ise 
kamyon oluşturdu. Ayrıca 10 bin 704’ünü 
otomobil, 482’sini minibüs, 43’ünü otobüs, 
3 bin 576’sını kamyonet, 692’sini kamyon, 3 
bin 889’unu motosiklet, 14’ünü özel amaçlı 
taşıtlar ve 666’sını da traktör olmak üzere 
Ekim ayında şehrimizde toplamda 20 bin 66 
aracın devri yapıldı. 

Ekim ayında trafiğe kaydı yapılan araçların 
yüzde 44’ünü motosiklet, yüzde 40,9'unu 
otomobil, yüzde 8,4'ünü kamyonet, yüzde 
3,8'ini traktör, yüzde 1,8'ini kamyon, yüzde 

0,7'sini minibüs, yüzde 0,3'ünü otobüs ve 
yüzde 0,1'ini özel amaçlı taşıtlar oluşturdu.  

Ekim ayında trafiğe kaydı yapılan taşıt 
sayısı bir önceki aya göre minibüste yüzde 
4,1, otomobilde yüzde 2,5 arttı. Motosiklette 
yüzde 14,1, kamyonette yüzde 11,1, özel 
amaçlı taşıtta yüzde 11,1, traktörde yüzde 6,0, 
otobüste yüzde 2,2 ve kamyonda ise yüzde 1,1 
azalma yaşandı. 

TÜİK verilerine göre ülke genelinde 
toplamda 28 milyon 365 bin 819 trafikte. 
Bu araçların yüzde 53’ünü otomobil, 
yüzde 17,4'ünü motosiklet, yüzde 15,7'sini 
kamyonet, yüzde 7,7'sini traktör, yüzde 
3,4'ünü kamyon, yüzde 1,8'ini minibüs, yüzde 
0,7'sini otobüs ve yüzde 0,3'ünü özel amaçlı 
taşıtlar oluşturdu. 

Ekim ayında ise ülke genelinde 723 bin 
aracın devri gerçekleşti. Devri yapılan 
araçların yüzde 62,1'ini otomobil, yüzde 
16,1'ini kamyonet, yüzde 12,9'unu motosiklet, 
yüzde 3,7'sini traktör, yüzde 2,4'ünü kamyon, 
meydana 2’sini minibüs, yüzde 0,6'sını otobüs 
ve yüzde 0,2'sini özel amaçlı taşıtlar meydana 
getirdi. Haber Merkezi

Ekim’de trafiğe 5 binden 
fazla araç daha katıldı

Özbaş, “Feryadımız İlk defa devletin 
hedeflerini belirleyen kurum olan Türkiye 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe 
başkanlığının hazırlamış olduğu 12. Kalkınma 
Planında dile getirilerek Diş Hekimliği 
fakültelerindeki kontenjanların üniversitelerin 
kapasitesine göre ve ülke ihtiyaçları 
doğrultusunda belirlenmesi ve eğitimin 
niteliklerinin ülke çapında standardize edilmesi 
konusunda hedef kondu” ifadelerine yer verdi. 

Caydırıcı cezalar verilebilecek
Özbaş, “Sağlık Bakanlığı’nın 31 Ağustos’ta 

yayınladığı “Sağlık hizmetlerinde Tanıtım 
ve bilgilendirme faaliyetleri hakkında 
yönetmelik” ile reklam ve tanıtımın sınırlarının 
belirlenmesinde ve haksız rekabeti önlenmesi 
çabalarımıza sağlık müdürlükleri de destek 
ve ortak olmuş oldu. Bundan böyle reklam 
konusunda yapılan ihlaller Sağlık müdürlükleri 
bünyesinde kurulan bir kurul tarafından da 
değerlendirilerek caydırıcı cezalar verilebilecek” 
şeklinde konuştu. 

Meslek dışı kişiler ağız diş sağlığı 
kuruluşlarına ortak olmamalı

6 şubat depremlerinden dolayı Diş Hekimliği 
Günü ve Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası’nın 
buruk kutlandığını sözlerine ekleyen Özbaş, 
depremde 38 Diş Hekimi öğrencisi ile 28 Diş 
Hekiminin hayatını kaybettiğini açıkladı. 
“Türk Diş Hekimleri Birliği olarak meslek 
sorunlarımızı 8 maddede toplayarak bir imza 
kampanyası başlattık. “Meslek dışı kişiler ağız diş 
sağlığı kuruluşlarına ortak olmamalı. Yeni Diş 
Hekimliği Fakültesi açılmamalı. SSK ve BAĞ-
KUR’dan emekli olan Diş hekimlerine de ilave 
ödeme verilmeli. Diş Hekiminin yanında başka 
bir Diş Hekimi de çalışabilmeli. Muayenehane 
açılışında, hizmetin nitelikli sunumu ile ilgisi 
olmayan şartların yerine getirilmesi istenmemeli. 
Diş Hekimleri daha fazla sayıda ve daha 
yaygın şekilde kamuda istihdam edilmeli. Diş 
hekimlerine yeşil pasaport verilmeli ve taşeron 
Diş Hekimliği kabul edilemez” açıklamasında 
bulundu. Haber Merkezi

Fakülte ve kontenjanlardaki artış
mesleğimizin en büyük tehlikesi

Ucuz kömürleri markalı kömür
torbalarının içerisinde satıyorlar

Kömür alımı konusunda uyarılarda 
bulunan Keklik, “Ucuz kömürleri markalı 
kömür torbalarının içerisine koyup 
satanların olduğunu görüyoruz. Gerçek 
değerin altında kömür satıyorlar, bu 
kömürler kesinlikle almamalı. Bunun da 

takibi ilgili firma tarafından yapılması 
gerekiyor. Çünkü halk kömürü kaliteli olup 
olmadığını ancak yanmadığı zaman anlar. 
O yüzden halkımız kömürlerini tanıdıkları 
ve her sene aldıkları kömürcüden alsınlar. 
Sosyal medya üzerinden satılan ucuz 
kömürlere itibar edip almasınlar” şeklinde 
konuştu. Haber Merkezi

Sosyal yardımlaşmadan 
alınan kömürleri satıyorlar

16 yıldan beri Türkiye’de e-ticaretin 
sağlıklı gelişmesi için çalışmalar 
yürüten ve e-Ticaret’in Türkiye 
ekonomisinin itici gücü olması için 
çalışan ETİD, deprem bölgesinin 
e-ticaret ile kalkınmasını sağlamak 
amacıyla “E-Ticaret Konferansları 
Turu” düzenleyecek. 

ETİD Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Emre Ekmekçi “6 Şubat 
2023 Kahramanmaraş merkezli 
depremin üzerinden 8 ay geçmesine 
rağmen bölgenin ekonomik 
yaralarının sarılma ihtiyacı halen 
devam ediyor. Üye firmalarımızın 
halihazırda çok kapsamlı destek 

programları bulunuyor. Hem bu 
programları tek bir çatı altında 
tanıtmak hem de yeni programlar 
için istişarelerde bulunmak için 
bölgede ‘Deprem Bölgesi E-Ticaret 
Konferansları’ serisi düzenleyeceğiz” 
dedi.

Konferans Yeni 
Destek Programları 

Yaratılmasına vesile oldu
Konferans hazırlıkları ile ETİD 

üyelerinden programları olmayanların 
da yeni destek programları çalışmaya 
başladığını vurgulayan Ekmekçi; 
“Mevcut destek programları da 
güncelleniyor ve ETİD olarak 

yeni destek programlarına vesile 
olduğumuz için mutluyuz” diye 
konuştu. 

Deprem bölgesine yönelik e-ticaret 
destek programlarının tanıtımı 
ile ticaretin arttırılması hedefiyle 
düzenlenecek konferanslar, 4 
Aralık’ta Adana’da, 5 Aralık’ta 
Kahramanmaraş’ta ve 6 Aralık’ta da 
Gaziantep’te gerçekleştirilecek.  

Sanayi ve Ticaret 
Odaları destekliyor

Deprem Bölgesi Konferanslarında 
“E-İhracat Destekleri Programından 
Nasıl Yararlanırım?”, “Ulusal 
Pazaryerlerinde Nasıl Satış 

Yapabilirim?”, “Deprem Bölgesine 
Özel Destekler Nelerdir?”, “Kadın 
Girişimcilere Özel Destekler 
Nelerdir?”, “Kendi E-Ticaret Sitemi 
Nasıl Kurar ve Satışa Başlarım?”, 
“Yurtdışı Tüketicilere Nasıl Satış 
Yapabilirim?” konu başlıkları ele 
alınacak. 

Konferans serisinin destekçileri 
arasında özel sektörden ETİD 
üye firmaların yanı sıra bölgedeki 
Ticaret ve Sanayi odalarından 
Adana Sanayi Odası, Adana Ticaret 
Odası, Gaziantep Ticaret Odası ve 
Kahramanmaraş Ticaret ve Sanayi 
Odası bulunuyor. Haber Merkezi

6 Aralık’ta “Deprem Bölgesi E-Ticaret 
Konferansı Gaziantep’te düzenlenecek

Karabiber çayının 
faydalarını saymakla 
bitiremeyen Dr. Fevzi 
Özgönül, karabiber çayının 
antioksidan ve serbest 
radikalleri azalttığını , 
soğuk algınlığı, öksürük, 
solunum sıkıntısı ve 
ateş semptomlarında da 
rahatlama sağladığını 
belirtti.

Bunların yanında 
karabiber çayı, 
menstrüasyon sırasında 
ağrıyı hafifletir, sindirim, 
iştah, gaz,ishal gibi 
sindirim sistemi 
problemlerini iyileştirmek 
için iyi bir yardımcıdır. 
Karaciğer ve tükürük 
üretiminden safra asidi 
salgısını arttırır. Biber, 
midede hidroklorik asit 
salınımını arttırarak 
sindirimi kolaylaştırır.

Zencefilin %3’ünü uçucu 
yağlar oluşturur ve tadını 
phenylpropanoid adındaki 
maddelerden alır. Bunun 
dışında zengin bir B3, 
B6 ve demir, kalsiyum, 
fosfor, sodyum, potasyum, 
magnezyum minerallerini 
içermektedir. Bunların 
dışında zencefil ayrıca 
leysin, treonin, triptofan, 
valin, fenilalanin gibi 
amino asitler içermektedir.

Karanfilin çok etkili bir 
antioksidan özelliğinin 

olması kanserden, solunum 
yolları hastalıklarına, 
saçlardan, tırnaklara 
kadar çok geniş bir alanda 
sağlığımızı korumak için 
hizmet ettiğini belirten 
Dr. Fevzi Özgönül, 'Diş 
ağrımız varsa karanfil bize 
bu konuda da yardımcı 
olur' dedi.

Tarçın ise glükoz 
emilimini yavaşlatan 
sindirim enzimlerini 
destekleyen bir yapıya 
sahiptir. Bu nedenle tarçın, 
insülinin etkinliğini 20 kat 
arttırabilir. Kullanıldığında 
şeker isteğini azaltır.

Bu çayı akşam 
yemeğinden önce 
her gün içebilirsiniz 
ancak karabibere karşı 
hassasiyeti olanların 
bu çayı tüketmelerini 
önermiyorum.

Peki Karabiber Çayı Nasıl 
Hazırlanılır? 

6 adet tane karabiber
2 adet karanfil
1 diş sarımsak
1 çubuk tarçın
1 çay kaşığı taze zencefil 

rendesi veya ½ çay kaşığı 
toz zencefil

dilerseniz ½ çay kaşığı bal
2-3 damla limon suyu
Hepsini bir demliğe 

koyup 20 dakika kaynar 
su ile demledikten sonra 
içebilirsiniz.

Alerjiniz yoksa, soğuk 
algınlığında karabiber çayı

GSO Yönetim Kurulu Başkanı Adnan Ünverdi 
de konuşmasında,  Sanayi Odası Mesleki Eğitim 
Merkezi’nde (GSO-MEM) işletmelere yönelik 
uluslararası standartlarda karbon ayak izi 
hesaplama hizmetine başladıklarını belirterek, 
“2026 yılında ihracatta karşımıza çıkacak 
olan sınırda karbon düzenlemesine şimdiden 
hazır olmak için, firmalarımızı karbon ayak 
izi hesaplama, raporlama ve yol haritalarını 
belirlemek üzere GSO-MEM’e bekliyoruz’’ dedi.

Meclis üyelerine yürütülen çalışmalar ve 
ihracat rakamları hakkında bilgiler veren 
Ünverdi, ‘’ 2023 yılı Ocak-Ekim döneminde 8 
milyar 223 milyon 79 bin dolar ihracat ile ilk 
10 il içerisinde ihracatta 6. sırada yer almıştır. 

İhracatın İthalatı karşılama oranı yüzde 144 
olarak gerçekleşmiştir. Bu döneminde yapılan 
ihracatın sektörlere göre dağılımında 1. sırada 
yüzde 34,9 ile tekstil ürünleri, 2. sırada yüzde 
34,7 ile tarımsal sanayi ve hububat ürünleri, 
3. sırada ise yüzde 11,0 ile kimya ve plastik 
ürünleri yer almaktadır’’ ifadelerini kullandı.

Üretim ve ihracatının önemine özellikle 
vurgu yapan Ünverdi, "İstanbul Sanayi Odası 
(İSO) tarafından gerçekleştirilen İkinci 500 
Büyük Sanayi Kuruluşu-2022 araştırmasına 
göre; Gazi şehrimizden 35 firmamız listede yer 
aldı. İSO 500’deki 28 firma ile birlikte İSO 1000 
listesindeki firma sayımız 63 oldu’’ diye konuştu.
İHA

Üreterek ve yenilikler yaparak 
hedeflerimize ulaşabiliriz

Tunus Krallığı tarafından 
bu yıl 2’ncisi düzenlenen 
Tunus Krallığı Mutfak 
Festivali'nde Gaziantep 
Üniversitesi (GAÜN) 
Turizm Fakültesi 
Gastronomi ve Mutfak 
Sanatları Bölümü Öğretim 
Üyesi Dr. Öğr. Üyesi 
Ceyhun Uçuk Türkiye’yi 
temsil etti. 

Tunus'un Yasmine 
Hammamet şehrinde 
düzenlenen yarışmalarda 
Dr. Öğr. Üyesi Ceyhun 
Uçuk, 4 farklı kategoride 
uluslararası jüri olarak 
görev aldı. 

İtalya, Rusya, Ürdün, 
Fas, Tunus, Cezayir, 
Mısır gibi birçok ülkeden 
katılan yarışmacıların; 
ana yemek, display, 
tatlı, pizza gibi çeşitli 
kategorilerde kıyasıya 
yarıştığı yarışmalar, iki gün 
boyunca devam etti.

Festival'e Ürdün 

Büyükelçisi ve Rusya'nın 
Tunus Sefiri katılım 
göstererek uluslararası 
katılımcılara başarı 
dileklerini, jürilere 
teşekkürlerini iletti. ISRA 
Mutfak Sanatları Birliği 
Koordinatörü Mohamed 
Chouai tarafından ISRA 
Legale'si takdim edilen 
Dr. Öğr. Üyesi Ceyhun 
Uçuk, 2024 yılının Nisan 
ayında Fas'ta düzenlenecek 
festivale davet edildi. 

Dr. Öğr. Üyesi Ceyhun 
Uçuk, Türkiye’yi bu 
tür geniş katılımlı 
uluslararası yarışmalarda 
jüri üyesi olarak temsil 
etmek mutluluk verici 
olduğunu söyledi. Dr. 
Uçuk, “Ülkemizde de bu 
tür farklı kültürleri bir 
araya getirecek etkinlikleri 
yapabilmek dileği ile 
Tunus'tan birçok kazanım 
ile ayrılacağımız için 
mutluyum.” dedi.

Tunus Krallığı Mutfak 
Festivali'nde jüri üyesi oldu


